
Psykiatrirådet
Torsdag den 18. juni 2020 - kl. 17:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Erik Frandsen (Bedre Psykiatri) - Deltog
Musa Kekec (A) - Deltog
Inge Støvring Petersen (boligforeningerne i Ballerup Kommune) - Deltog
Jette Hein (borgerrepræsentant) - Deltog
Kåre Harder Olesen (V) - Deltog
Michael Jensen (O) - Deltog
Eva Borg (centerchef for Voksne og Sundhed) - Deltog
Tina Bejer Jørgensen - Deltog

Afbud/Fraværende

Sara Møller (borgerrepræsentant) - Afbud
Kent Grimm Thornberg (Landsforeningen Autisme) - Afbud
Lolan Marianne Ottesen (A) - Afbud
Thomas Fogh (Ø) - Afbud
Tina Lose Jensen - Afbud

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Psykiatrirådet

Indstilling



Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Punkt 6 "Evaluering af Psykiatrirådets møde" og punkt 7 "Eventuelt" bytter plads - også
fremadrettet - således at "Evaluering af Psykiatrirådets møde" altid er til sidst.

Punkt 2 Meddelelser

Beslutning

Intet

Punkt 3 Psykiatrirådet - siden sidst

Sagsfremstilling

Sagen er til godkendelse

Psykiatrirådet har besluttet at have et fast punkt på dagsordenen, der hedder "Siden sidst",
hvor der følges op på, hvad der er sket siden sidste møde. Er der noget, Psykiatrirådet skal tage
op, er der nogen hængepartier mv.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag



Beslutningen træffes af

Psykiatrirådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Der følges op på, hvad der er sket siden sidste møde.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med følgende bemærkninger:

Ebbe Brems, der er repræsentant for SIND, udtræder af Psykiatrirådet på grund af omrokeringer
internt i SIND. Nyt medlem fra SIND indtræder efter sommerferien, når medlemmet officielt er
godkendt af Kommunalbestyrelsen.

Støberiet er nu flyttet permanent til Brydehuset.

Ali Abassi er retur fra orlov den 1. juli 2020, og indtræder derfor igen i Psykiatrirådet.

Punkt 4 Psykiatripolitik

Tidligere behandling

Psykiatrirådet den 20. februar 2020 punkt 6

Sagsfremstilling

Sagen er til drøftelse

Psykiatrirådet skal behandle de afgivne høringssvar til Ballerup Kommunes Psykiatripolitik. 

På forrige møde i Psykiatrirådet blev dele af høringssvarene behandlet. På den baggrund er der
sket en første gennemskrivning af psykiatripolitikken. På nuværende møde skal de øvrige
høringssvar behandles - særligt høringssvaret fra Frivillighedsrådet grundet dets omfang.



Efter Psykiatrirådets behandling foretages anden gennemskrivning af psykiatripolitikken inden
den sendes til behandling i Social- og Sundhedsudvalget.

Høringsparterne er:

Handicaprådet
Seniorrådet
Frivillighedsrådet
SIND
Bedre Psykiatri
Landsforeningen Autisme
Psykiatrisk Center Ballerup
Brydehuset
Headspace

Af bilag fremgår de samlede, fuldstændige høringssvar.

Af bilag fremgår ligeledes, høringsudgaven af psykiatripolitikken, udkast af psykiatripolitikken
april 2020 der beror på første gennemskrivning behandling i Psykiatrirådet den 20. februar
2020 samt et sammenligningsdokument, der viser ændringer mellem høringsudgaven og
udkast april 2020.

Punktet skulle have været behandlet på Psykiatrirådets møde den 23. april 2020. Mødet blev
aflyst på grund af corona krisen. Efter ønske fra formanden blev sagen med tilhørende bilag
derfor udsendt til rådets medlemmer via mailen den 29. april 2020, således at rådets
medlemmer havde mulighed for at arbejde videre med materialet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

4 dokumenter

Beslutningen træffes af

Psykiatrirådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at



Psykiatrirådet behandler de afgivne høringssvar til Ballerup Kommunes Psykiatripolitik.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Psykiatrirådet havde særligt fokus på at behandle høringssvar fra Frivillighedsrådet, da dette
udestod fra forrige møde.

Formanden konkluderede, at opbygningen af Frivillighedsrådets høringssvar er markant
anderledes end Psykiatripolitikkens opbygning, og at der var konsensus i Psykiatrirådet om at
fastholde Psykiatripolitikkens opbygning.

Frivillighedsrådet er naturligt optaget af, at frivillighed skal fremgå af Psykiatripolitikken. Der
var enighed i Psykiatrirådet om, at det af Psykiatripolitikken skal fremgå, at frivillighed spiller en
rolle, og at der i regi af socialpsykiatrien og psykiatriområdet skal arbejdes med inddragelse af
frivillige og frivillighed, men at frivillighed ikke skal have en dominerende rolle i
Psykiatripolitikken - også set i lyset af, at der bliver udarbejdet en frivillighedspolitik i Ballerup
Kommune, som Psykiatripolitikken således vil henvise til, og skal læses i sammenhæng med.

De elementer af Frivillighedsrådets høringssvar, som Psykiatrirådet særligt ønsker at inkludere i
Psykiatripolitikken er de overvejelser, der knytter sig til:

Kompetenceudvikling
Synlighed
Bolig

Det blev endvidere besluttet, at Psykiatripolitikken skal bringes til at flugte med Kommissoriet
for Psykiatrirådet ved en tilføjelse i forordets afsnit 3, som kommer til at lyde:

Psykiatrirådet fungerer som høringsberettiget organ og som dialogforum mellem politikere,
interesseorganisationer, samarbejdspartnere og borgere i Ballerup Kommune om udviklingen af
og samarbejdet om psykiatripolitiske emner.

Og ved en tilføjelse i afsnit 6 om udmøntning, som så kommer til at lyde:

Dette kommer til at foregå i et samarbejde mellem de enkelte forvaltninger, administrationen,
Psykiatrirådet og andre relevante aktører.

Punkt 5 Generel orientering om håndtering af corona



krisen i Ballerup Kommune

Sagsfremstilling

Sagenn er til efterretning

Psykiatrirådet har bedt om en generel orientering om, hvordan Ballerup Kommune har
håndteret corona krisen overfor de svage borgere i Ballerup Kommune og specifikt i forhold til
de borgere, der er tilknyttet socialpsykiatrien.

Centerchef for Voksne og Sundhed, Eva Borg, giver en orientering.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Psykiatrirådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Orienteringen tages til efterretning1.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Eva Borg gav en generel orientering.



Få borgere og medarbejdere i Ballerup Kommune har været smittet, og Ballerup Kommune har
under hele forløbet fulgt gældende retningslinjer nøje, og følger også principperne for en
forsigtig genåbning.

Ballerup Kommune lukkede ned for stort set alle aktiviteter på det sociale område den 12.
marts 2020 i henhold til gældende retningslinjer. Efter to-tre måneder begyndte genåbningen,
og på nuværende tidspunkt er alle sociale indsatser og tilbud åbne igen. Under hele perioden
har der været kontakt til de mest sårbare borgere, og der har været etableret en "socio-bus",
der har været synlig i gadebilledet og opsøgende på udvalgte steder i Ballerup Kommune.

Punkt 6 Eventuelt

Beskrivelse

På forrige møde efterspurgte Psykiatrirådet data for Socialpsykiatrien. Eva Borg fremlagde
følgende data. Pr. 18. juni 2020 har Brydehuset følgende aktiviteter:

245 borgere modtager socialpædagogisk vejledning efter Servicelovens § 85
144 borgere er i stof- eller alkoholbehandling
15 Ballerup borgere bor i længerevarende botilbud, Skolehaven
8 borgere bor i Karréfællesskabet i Måløv
6 unge under 18 år er i stof- eller alkoholbehandling.

Formanden henviste til et center for mental sundhed etableret i Aalborg Kommune, som
Ballerup måske kunne lade sig inspirere af, og at Brydehusets arbejde med KRAM-faktorerne
måske kunne udvides med et ekstra "M" for mental sundhed.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 7 Evalering af Psykiatrirådets møde

Sagsfremstilling

Sagen er til godkendelse

Fast punkt på dagsordenen, hvor medlemmerne kan tilkendegive, hvordan de synes, at mødet
har været.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Psykiatrirådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Psykiatrirådets møde evalueres.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Der var enighed om, at der er god energi i møderne, og at medlemmerne møder forberedt

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/psykiatriraadet-18-06-2020


